

# Hovedbestyrelsesreferat

4. januar 2017

**HB-referat nr. 13/2016**

**Ordinært hovedbestyrelsesmøde torsdag den 8. december 2016, kl. 10.00 – 16.00, og fredag den 9. december 2016, kl. 9.30 – 11.30, i DTS-Huset, Hjalmar Brantings Plads 8, 2100 København Ø.**

**Dagsorden:**

1. Velkomst
2. Godkendelse af referat
3. Implementeringsorganisationen
4. Ny organisering i SKAT på IT-området
5. Konsekvenser for forbundets organisering i relation til IT-omorganiseringen i SKAT
6. Tillæg '17
7. Status vedrørende professionsbachelor i skat
8. Overenskomstmæssige forhold
9. Personsager – status og økonomi
10. Nyt fra TR-fora, Chefkreds, Seniorforeningen og kredse
11. Nyt fra sekretariatet
12. Nyt fra udvalg

**Deltagere:**

Jørn Rise	Forbundsformand
Marianne S. Nielsen	Næstformand
Lone Byg	Chefkredsen
Jan Magnusson	DTS TR-forum Indsats
Allan Christensen	DTS TR-forum Kundeservice
Lene Höilund	DTS TR-forum Inddrivelse
Jens Norlund	DTS TR-forum Øvrige forretningsområder
Charlotte Rosdahl Schou	DTS Kreds I (Nord)
Anita Illum	DTS Kreds II (Syd)
Kasper Sørensen	DTS Kreds III (Øst)
Niels Gyrsting	DTS Kreds IV (Hovedstaden m.v.)
Bjørn Wikkelsøe Jensen	Seniorkredsen
Ole Pedersen	Redaktør
Merete Keller Berdiin	Faglig sekretær
Anette Albrechtsen	Faglig sekretær
Jan Nørner	Faglig sekretær
Connie Mortensen	Faglig sekretær

## 1. Velkomst

Forbundsformand Jørn Rise bød velkommen til hovedbestyrelsesmødet.

Næstformand Marianne S. Nielsen deltog på grund af anden mødeaktivitet kun i mødet den 8. december 2016.

Faglig sekretær Connie Mortensen deltog kun i mødet den 9. december 2016.

Formand for Chefkredsen, Lone Byg, orienterede om, at hun har fået nyt job uden for SKAT og fratræder 17. januar 2017. Chefkredsens næstformand Bjarne H. Madsen indtræder som formand indtil kredsens generalforsamling i marts 2017.

## 2. Godkendelse af referat

Hovedbestyrelsen godkendte og underskrev referatet af det ordinære hovedbestyrelsesmøde den 21. november 2016.

## 3. Implementeringsorganisationen

Arbejdet med forberedelse af etablering af det nye skattevæsen fortsætter i implementeringsorganisationen under departementet.

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at der har været afholdt møde mellem departementschef Jens Brøchner og formændene for personaleorganisationerne i SKAT, og at det nu er aftalt, at der etableres et formelt samarbejdsudvalg på implementeringsniveauet. Der vil blive udarbejdet et kommissorium for samarbejdsudvalg, og herefter vil der skulle ske besættelse af posterne i udvalget. Det forventes, at det bliver formændene for personaleorganisationerne, der får plads i udvalget – men med mulighed for at sende en suppleant.

Jørn Rise er blevet interviewet af konsulenterne fra Implement, som skal komme med oplæg til organiseringen af indbetalingsområderne i ”restskat” samt omkring Udviklingsstyrelsens opgaver.

Hovedbestyrelsen havde en bred drøftelse af de forskellige forhold i forbindelse med etablering af det nye skattevæsen – herunder i særlig grad den fremtidige organisering af indbetalingsområderne. Hovedbestyrelsen efterlyste bl.a., at medarbejdere i SKAT også bliver inddraget i relation til konsulenternes forberedende arbejde.

For Dansk Told & Skatteforbund er det helt centralt, at den fremtidige organisering kommer til at betyde en genopretning af fagligheden i skattevæsenet.

Forbundet forudsætter derfor også, at medarbejderne fra SKAT med en stor faglig viden på de relevante områder kommer til at blive involveret i tilblivelsen af det nye skattevæsen – specielt også omkring fastlæggelsen af snitfladerne mellem de nye styrelser.

**Hovedbestyrelsen besluttede, at Dansk Told & Skatteforbund holder fast i den faglige genopretning som et centralt element i forbindelse med etablering af det nye skattevæsen, og forbundet forudsætter, at medarbejderne i SKAT med faglig viden bliver involveret i arbejdet med etableringen af – og i særlig grad i forbindelse med fastlæggelse af snitfladerne mellem – de nye styrelser.**

**Det er forbundets opfattelse, at indbetalingsområderne fortsat skal være samlet i én styrelse – og at det er vigtigt, at der etableres en stærk udviklingsstyrelse, som samler fællesfunktioner på tværs af styrelserne, så der kan skabes en helhed, som binder styrelserne under Skatteministeriet sammen.**

#### **4. Ny organisering i SKAT på IT-området**

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om de ændringer, der er sket på IT-området i SKAT, hvor IT & Data er udskilt som et selvstændigt forretningsområde i SKAT.

Det forventes, at IT & Data som en helhed vil gå over i den nye udviklingsstyrelse, når den bliver etableret.

Hovedbestyrelsen drøftede ændringen, og i den forbindelse udtrykte formanden for TR-forum Øvrige forretningsområder, Jens Norlund, tilfredshed med den nye organisering og orienterede om, at der allerede havde været en god dialog mellem den nye direktør for IT & Data og tillidsrepræsentanterne.

#### **5. Konsekvenser for forbundets organisering i relation til IT-omorganiseringen i SKAT**

Genetableringen af IT som et selvstændigt forretningsområde har nogle konsekvenser for udpegningen af koordinerende tillidsrepræsentanter på forbundets område.

**Hovedbestyrelsen besluttede derfor at udpege følgende koordinerende tillidsrepræsentanter for de nye afdelinger under IT & Data:**

**Forretningsstøtte og leverandørstyring: Ulla Kær Andersen**  
**Drifts- og udviklingscenter: Jens Norlund**  
**Teknologi, data og sikkerhed: Ulla Kær Andersen**  
**Digital udvikling: Ulla Kær Andersen**

**Under Kundeservice er der etableret en ny afdeling – Strukturelle løsninger. Hovedbestyrelsen udpegede Jens Norlund som koordinerende tillidsrepræsentant for afdelingen.**

## **6. Tillæg '17**

Faglig sekretær Jan Nørner orienterede om, at størrelserne på tillægspuljerne for 2017 endnu ikke er meldt ud af SKATs direktion. Forbundet imødeser, at det sker inden jul, så processen med tillægsforhandlinger i forretningsområderne kan starte op i begyndelsen af det nye år.

Hovedbestyrelsen drøftede tillægsforhandlingerne. Såvel de enkelte udeståender, der fortsat er omkring tillægsforhandlingerne i 2016, som forbedelsen til tillægsforhandlingerne i 2017.

Niels Gyrsting orienterede om, at ledelsen i Indsats havde besluttet, at der ikke skulle ske oprykning/udnævnelse af medarbejdere, som allerede havde lønnen til den højere stilling. Dette strider mod de generelle principper, der er aftalt.

Faglig sekretær Jan Nørner pegede på, at forbundet har bedt om at få det på dagsordenen for det møde, der skal afholdes med SKAT om tillægsforhandlingerne i 2017. Tillæg '17 sættes på dagsordenen igen på hovedbestyrelsesmødet i januar 2017.

## **7. Status vedrørende professionsbachelor i skat**

Forbundsformand Jørn Rise orienterede om, at han og næstformand Marianne Nielsen deltager i et møde med afdelingschef Andreas Berggren i departementet om arbejdet med professionsbachelor i skat.

Faglig sekretær Anette Albrechtsen orienterede om status på arbejdet med uddannelsen, hvor Professionshøjskolen Metropol er i gang med at lave ansøgning til prækvalificering.

## **8. Overenskomstmæssige forhold**

Hovedbestyrelsen blev orienteret om en konkret sag vedrørende dækningsområdet for forbundets overenskomst. Der refereres ikke fra punktet.

## **9. Personsager – status og økonomi**

Hovedbestyrelsen fik en fortrolig orientering om status i nogle konkrete personsager. Der refereres ikke fra punktet.

I forbindelse med udbyttesagen har forbundet indtil videre afholdt advokatudgifter på 533.250 kr. for bistand til involverede medlemmer. Når der er modtaget slutfregning fra advokaterne, vil forbundet anmode SKAT om omkostningsgodtgørelse i sagen.

## 10. Nyt fra TR-fora, Chefkreds, Seniorforeningen og kredse

### ***TR-Forum Indsats***

Formanden for TR-Forum Indsats, Jan Magnusson, orienterede om, at der har været afholdt dialogmøde og samarbejdsudvalgsmøde i Indsats, hvor der bl.a. blev drøftet kontrolplan 2017, projekter, ressourcer og sagstilskæringsrapport.

Jan Magnusson orienterede videre om, at der i Indsats nu anvendes en ny stillingsbetegnelse som chefanalytiker.

### ***TR-Forum Kundeservice***

Formanden for TR-Forum Kundeservice, Allan Christensen, orienterede om, at der havde været afholdt samarbejdsudvalgsmøde i Kundeservice, hvor der bl.a. havde været drøftet spørgsmålet om indførelse af Howdy stress-app, kvaliteten i arbejdet og arbejdsforholdene for vikarer, afgangsanalyse samt tillægsforhandlingerne 2017, som planlægges til at gå i gang i januar 2017.

### ***TR-Forum Inddrivelse***

Formanden for TR-Forum Inddrivelse, Lene Höilund, orienterede bl.a. om følgende emner:

- Der afholdes møde i TR-Forum Inddrivelse den 12. december 2016.
- Tillægsforhandlingerne er nu afsluttet i Inddrivelse med et ok resultat.
- Direktøren for Inddrivelse, Lizzi Krarup Jakobsen, har fået udarbejdet en folder om kompetencer i Inddrivelse. Tillidsrepræsentanterne har ikke været inddraget i arbejdet med udarbejdelsen.
- Der skal rekrutteres 15 fra Inddrivelse til at få de nye systemer i gang – de forventes at skulle starte den 1. marts, så der er ikke lang tid til rekrutteringsprocessen.
- Der skal findes to ledere og 18 medarbejdere, der skal deltage i test af det nye system et par dage om måneden.

### ***TR-Forum Øvrige forretningsområder***

Formanden for TR-Forum Øvrige forretningsområder, Jens Norlund, orienterede om følgende emner:

- Der er indgået ny arbejdstidsaftale i Skatteankestyrelsen.
- Der er gennemført en mini MTU i HR.
- Der er en temperaturmåling i gang i Forretningsprocesser under Kundeservice.

### ***Kreds I (Nord)***

Formanden for Kreds I (Nord), Charlotte Rosdahl Schou, opfordrede til, at information om mulighed for fortsat medlemskab af gruppelivsordningen efter pensionering kommer til at indgå som et element på møderne for medlemmer på 55+.

Hun orienterede videre om et foredrag om arbejdsglæde, som kredsbestyrelsen havde deltaget i.

### ***Kreds II (Syd)***

Formanden for Kreds II (Syd), Anita Illum, orienterede bl.a. om, at der er frustrerede medlemmer i Inddrivelse på grund af en meget ulige fordeling af arbejdsmængde- og opgaver.

Der afholdes et medlemsmøde i Middelfart den 13. december 2016.

### ***Kreds III (Øst)***

Formanden for Kreds III (Øst), Kasper Sørensen, orienterede om, at kredsen havde afholdt et to-dags seminar for tillidsrepræsentanterne, hvor man bl.a. drøftede udviklings- og uddannelsesmuligheder for medlemmerne samt samarbejde med sekretariatet.

### ***Kreds IV (Hovedstaden m.v.)***

Formanden for Kreds IV (Hovedstaden m.v.), Niels Gyrsting, efterlyste beskrivelse i Serviceboksen i SKAT af retningslinjerne for sygefravær i forbindelse med behandlingsforløb eller ved f.eks. kontrolundersøgelser i forbindelse med kronisk sygdom – f.eks. sukkersyge – i lyset af en dom, der er afsagt på området.

Hovedbestyrelsen drøftede emnet, og fandt, at beskrivelsen i Serviceboksen i SKAT er i overensstemmelse med dommen. Problemet er, hvis den enkelte leder fortolker retningslinjerne i Serviceboksen indskrænkende.

Hvis medlemmerne oplever problemer i forbindelse med fortolkningen af retningslinjerne i Serviceboksen, skal forbundet derfor opfordre de pågældende til at kontakte den lokale tillidsrepræsentant eller forbundets sekretariat.

### ***Seniorkredsen***

Formanden for Seniorforeningen Told & Skat, Bjørn Wikkelsøe Jensen, orienterede om, at der har været afholdt bestyrelses- og klubformandskonference i Seniorforeningen.

Bortset fra på en enkelt adresse havde der været stor tilfredshed med afviklingen af pensionistsammenkomsterne i SKAT i oktober.

Seniorforeningens generalforsamling afholdes den 6. april 2017 i Odense.

Fra 1. januar 2018 overtages Seniorforeningens kontingentopkrævning af forbundets sekretariat. Processen for overdragelsen er under planlægning.

## 11. Nyt fra sekretariatet

Faglig sekretær Merete Keller Berdiin orienterede om en sag, hvor navnene på en række medarbejdere, som har deltaget i internationalt toldsamarbejde, var blevet udleveret i forbindelse med en anmodning om aktindsigt i forbindelse med udbyttesagen. Forbundet havde protesteret over den fejlagtige udlevering af navnene, og de var derfor blevet trukket tilbage.

Hovedbestyrelsen havde i forlængelse af orienteringen en generel drøftelse af vilkårene for aktindsigt vedrørende navngivne medarbejdere i SKAT.

Redaktør Ole Pedersen orienterede om vilkårene for forlængelse af forbundets licens til anvendelse af et internetbaseret afstemnings- og undersøgelsessystem.

Alternativt var der modtaget et tilbud om adgang til et SMS-baseret system, der dog ikke indeholder samme grad af sikkerhed for, at der kun kan afgives stemme én gang.

**Hovedbestyrelsen besluttede, at forbundet afventer indgåelse af en ny kontrakt, til der er et konkret behov for gennemførelse af en undersøgelse eller afstemning – og at det så fortsat skal være et internetbaseret system.**

Forbundsformand Jørn Rise orienterede bl.a. om følgende:

- Der er modtaget en oversigt fra SKAT over personaleorganisationernes tillidsrepræsentanter i forretningsområder og afdelinger.
- Forbundet er blevet inviteret til at være med til at udvikle en konference om forebyggelse og håndtering af sygefravær. På grund af manglende ressourcer til arbejdet har forbundet takket nej til at deltage.
- Jørn Rise og Merete Keller Berdiin vil forsøge at få plads til et seminar i forbindelse med etablering af Folketingets Ombudsmands skattekontor.
- Faglig sekretær Connie Mortensens arbejdstid er indtil videre mandag, onsdag og fredag fra kl. 9.00 til 12.00.

## 12. Nyt fra udvalg

Faglig sekretær Anette Albrechtsen henviste til skriftlig nyt fra Kompetenceudvalget, som vil blive sendt til hovedbestyrelsen og gjort tilgængelig på forbundets hjemmeside.

Omkring PULS og 1:1-samtalerne henviste Anette Albrechtsen bl.a. til, at der arbejdes på at få skabt tryghed omkring samtalerne. Hvis der skal drøftes mere alvorlige ting med en medarbejder, trækkes disse elementer ud til en ny samtale, hvor medlemmerne har mulighed for at få en tillidsrepræsentant med.

Formanden for Arbejdsmiljøudvalget, Niels Gyrsting, orienterede om, at udvalget arbejder med at planlægge en kampagne, der skal være opfølgning på tidligere kampagner om forandringer og påvirkninger. Kampagnen forventes at skulle afvikles i den første del af 2017, og arbejdstitlen er ”Overlevelse i et foranderligt SKAT”.

Niels Gyrsting og faglig sekretær Connie Mortensen arbejder videre med oplæg til kampagnen, som Arbejdsmiljøudvalget afholder en temadag om den 11. januar 2017. Det forventes, at der kan fremlægges et oplæg med overslag over økonomien i kampagnen for hovedbestyrelsen på mødet i januar eller februar 2017.

Niels Gyrsting orienterede videre om, at Bygninger og Service i SKAT har til opgave at gennemføre initiativer til styrkelse af samarbejdet mellem arbejdsmiljørepræsentanter og organisationsrepræsentanter på arbejdsmiljøområdet. Der planlægges derfor i løbet af marts 2017 afviklet en række ”roadshows” rundt omkring i landet. Niels Gyrsting deltager i planlægningsgruppen.

Faglig sekretær Jan Nørner henviste til, at orientering fra Toldudvalget vil ske på hovedbestyrelsesmødet i januar 2017.

**Jørn Rise**

**Ole Pedersen**

**Godkendt på hovedbestyrelsesmødet den 19. januar 2017**

Jørn Rise

Marianne S. Nielsen

Allan Christensen

Jan Magnusson



Lene Höilund

Jens Norlund

Charlotte Rosdahl Schou

Anita Illum

Kasper Sørensen

Niels Gyrsting

Bjarne H. Madsen